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Teraz TU nadasz i odbierzesz paczkę!
Otwarte: pon. - pt. w godzinach 9:00 - 16:00

REKLAMA
dokończenie na str. 6

KUPIĘ
DZIAŁKĘ,

POLE, DOM
501 801 801

Nowa siedziba
Starostwa Powiatowego
w Otwocku

-Mamy miejsce, mamy potrzeby i mamy chęć! – mówi Starosta Powiatu Otwockiego i informuje, 
że jeśli wszystko pójdzie zgodnie z planem, już w 2024 roku większość wydziałów zostanie przeniesiona 
do budynku, który powstanie przy ulicy Wąskiej w Świdrze.
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Ponad 626 tys. dzieci
z wyprawką szkolną
w mazowieckiem
Zakład Ubezpieczeń Społecznych wypłacił już w Polsce ponad 1,2 mld zł 
w ramach programu „Dobry Start”. Wsparcie otrzymało 4,2 mln uczniów.  
Ogromny udział w podziale środków ma województwo mazowieckie. Wnioski 
można składać do 30 listopada tego roku.

12 bezpłatnych
hotspotów
w Józefowie!
Dzięki przystąpieniu Józefowa do programu 
WIFI4EU mieszkańcy mogą korzystać z bezpłatnych 
hotspotów Wi-Fi na terenie miasta.

WiFi4EU to inicjatywa wdraża-
na przez Komisję Europejską. 
Jej celem jest zapewnienie na 
szczeblu lokalnym – na pozio-
mie gmin – publicznego dostę-
pu do bezprzewodowego in-
ternetu. Program WiFi4EU ma 
umożliwić stworzenie ogólno-
europejskiej sieci publicznych 
hotspotów zapewniających 
mieszkańcom dostęp do inter-
netu w gminach w całej Unii Eu-
ropejskiej.
Józefów zaaplikował i skorzy-
stał!
Z otrzymanego bonu o wartości 
15 000 euro sfinansowany zo-
stał montaż 12 hotspotów (10 
zewnętrznych i 2 wewnętrz-
nych).
Lokalizacje hotspotów:
- Skwer im. Jana Pawła II (plac 
obok MOK) wraz z placem przy 
pomniku Józefa Piłsudskiego – 4 
zewnętrzne hotspoty
- Skwer im. Jana Pawła II (plac 
obok pomnika Łączniczki)- 2 
zewnętrzne hotspoty
- Integracyjne Centrum Sportu i 
Rekreacji, ul. Długa 44, Józefów 
- 2 zewnętrzne hotspoty
- Józefovia, ul. Dolna 19, Józefów 
- 2 zewnętrzne hotspoty

- MOK Józefów – 1 wewnętrzny 
hotspot
- Hydrofornia przy Urzędzie 
Miasta - 1 wewnętrzny hotspot
Miejsca zostaną oznaczone ta-
bliczkami informacyjnymi.

Jak się połączyć?
Połączenie z siecią WiFi4EU 
jest proste. Komisja Europej-
ska zarządziła, że nazwa sieci 
musi brzmieć „WiFi4EU”. Na-
zwa ta będzie wszędzie taka 
sama, dzięki czemu będzie moż-
na łatwo rozpoznać hotspoty 
WiFi4EU w całej Europie. Przy 
pierwszym połączeniu do bez-
płatnej sieci Wi-Fi użytkow-
nik zostanie przekierowany na 
stronę bezpiecznego logowa-
nia (portal autoryzacji). Będzie 
mógł zalogować się za pomocą 
prostego kliknięcia umożliwia-
jącego połączenie. Po połącze-
niu z siecią Wi-Fi będzie można 
swobodnie korzystać z interne-
tu! W celu połączenia z siecią 
WIFI4EU należy również zaak-
ceptować regulamin korzysta-
nia z usługi.
Regulamin: https://www.joze-
fow.pl/bezplatne-hotspoty-wi-
fi4eu-w-jozefowie-4477

Do ZUS wpłynęło już  ponad 3 
mln wniosków o świadczenie 300 
plus, obejmujące 4,3 mln  dzieci. 
-Zainteresowanie tym programem 
jest bardzo duże. Przyjmowanie i 
obsługa wniosków działa bez za-
kłóceń. Zdecydowana większość 
wniosków została obsłużonych 
przez automat. Pozwoliło to na od-
ciążenie pracowników. Większość 
osób złożyła już wniosek – mówi 
profesor Gertruda Uścińska, pre-
zes ZUS.
W całej Polsce ZUS wypłacił na 
ten cel już ponad 1,2 mld zł. Za te 
pieniądze rodzice kupili wyprawkę 
szkolną dla 4 mln 210 tys. dzieci. W 
samym tylko województwie mazo-
wieckim wypłatami objęto 626,5 
tys. uczniów. Do tej pory regional-
ne oddziały ZUS przekazały na ten 
cel 186,7 mln zł i jest to zdecydo-
wanie najwyższa kwota spośród 
wszystkich województw w Polsce.
Wnioski od 1 lipca do 30 listopada
Od 1 lipca tego roku można składać 
wnioski o świadczenie 300 plus z 
programu "Dobry Start". W roku 
szkolnym 2021/2022 wniosek 
o to świadczenie można złożyć 
wyłącznie drogą elektroniczną 
– za pomocą portalu Platformy 

Usług Elektronicznych (PUE) 
ZUS, bankowości elektronicznej 
lub portalu Emp@tia.
Obsługą świadczeń od tego roku 
zajmuje się Zakład Ubezpieczeń 
Społecznych. Wnioski można skła-
dać do 30 listopada 2021 roku. 
Świadczenie z programu Dobry 
Start przysługuje w wysokości 
300 zł - raz w roku - na dziecko 
uczące się w szkole, aż do ukoń-
czenia przez nie 20. roku życia lub 
24 lat w przypadku dzieci z nie-
pełnosprawnościami.
Każda osoba, która złoży wniosek 
o świadczenie z programu Dobry 
Start (także przez bankowość 
elektroniczną lub portal Emp@
tia), znajdzie wszystkie informa-
cje na temat tego wniosku i jego 
obsługi na portalu PUE ZUS (sta-
tus obsługi wniosku, szczegóło-
we informacje o świadczeniu). 
Na portalu PUE ZUS znajdzie się 
też cała korespondencja z ZUS w 
sprawie wniosku o świadczenie 
(wezwanie do uzupełnienia wnio-
sku lub załączników, informacja o 
przyznaniu świadczenia, decyzja 
odmawiająca przyznania świad-
czenia).
Świadczenie z programu "Dobry 

Start" jest wypłacane wyłącznie 
na rachunek bankowy.
Infolinia
Zakład Ubezpieczeń Społecznych 
obsługuje też specjalną infolinię. 
Pod numerem telefonu 22 290 22 
02 można uzyskać informacje w 
sprawie świadczenia 300 plus. In-
folinia działa od poniedziałku do 
piątku w godz. 8-15. Koszt połą-
czenia według stawek operatorów. 
Infolinia będzie działać tylko do 
końca października.
ZUS organizuje pomoc
ZUS organizuje także pomoc dla 
osób, które mogą mieć problem ze 
złożeniem elektronicznego wnio-
sku. Urząd, poza utworzeniem 
dodatkowych stanowisk w swoich 
placówkach, uruchomił wspoma-
gające punkty w instytucjach pu-
blicznych, np. placówkach poczto-
wych czy też KRUS. Będą w nich 
dyżurować eksperci ZUS. Pomogą 
zarówno w założeniu konta na PUE 
ZUS jak i wypełnieniu wniosku.  
Dyżury są organizowane na bieżą-
co, dlatego po najnowsze informa-
cje warto zaglądać na stronę ZUS.

Piotr Olewiński
Regionalny Rzecznik Prasowy ZUS wojewódz-

twa mazowieckiego
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Uwaga! Bardzo wysokie napięcie!
Rusza budowa nowej linii przesyłowej na trasie Kozienice – Stara Miłosna. Linia przejdzie przez powiat otwocki. 
Chcesz poznać szczegóły inwestycji oraz dowiedzieć się, czy i jakie otrzymasz odszkodowanie? Przeczytaj!

Już niebawem na część dróg po-
wiatu otwockiego wjadą ciężkie 
maszyny, oraz samochody cię-
żarowe transportujące elementy 
słupów bardzo wysokiego napię-
cia. Rusza budowa linii przesyło-
wej, która zakończy się w 2023 
roku. Przez ten czas możemy się 
spodziewać wielu uciążliwości, 
również i strat. Niemniej nowa 
linia jest potrzebna, bo stara 
ma już pół wieku. Co więc czeka 
mieszkańców powiatu, albo raczej 
– jego części, przez które będzie 
przechodzić linia energetyczna i 
sama budowa?

Jak budowa utrudni nam życie?
Jak informuje wykonawca, Prace 
budowlane będą prowadzone w 
godzinach zwyczajowo przyję-
tych. Wyjątkiem od tego będą sy-
tuacje, w których prac nie można 
przerwać ze względów techno-
logicznych, oraz sytuacje wyni-
kające z warunków terenowych, 
technologicznych czy atmosfe-
rycznych. Na przykład podczas 
upałów prace mogą być prowa-
dzone w innych godzinach.

Z oficjalnych informacji wynika, 
że: „Prowadzone prace nie powin-
ny być odczuwalne dla okolicz-
nych mieszkańców. Na lokalnych 
drogach - czasowo i nieznacznie 
– wzmoży się ruch. Nie sposób go 
jednak wyeliminować – sprzęt i 
materiały muszą być systematycz-
nie dostarczane.” Jednak trzeba się 
spodziewać utrudnień większych 
niż zakładane. Zwłaszcza, że za-
blokowanie drogi może trwać na-
wet kilka godzin.
Wykonawca będzie korzystał 
głównie z samochodów ciężaro-
wych, dźwigów i koparek, czyli 
sprzętów, jakich używa się na nie-

mal każdej budowie. Część prac 
będzie wymagała użycia sprzętu 
specjalistycznego, choćby sa-
mochodów wykorzystywanych 
do naciągania przewodów czy 
podnośników koszowych. Słupy 
na miejsce budowy zostaną do-
starczone w postaci elementów, 
które mieszczą się w zwykłym 
samochodzie ciężarowym. Kon-
strukcje słupów będą montowa-
ne na miejscu.
Należy się jednak spodziewać, że 
nawet te świeżo wyremontowa-
ne drogi, nie mówiąc już o tych 
słabszej jakości, zostaną albo 
uszkodzone, albo zdemolowane. 
Nikt nie chciałby jeździć po „po-
ligonie”, ale tak właśnie może 
być. Oczywiście jest przewidzia-
na naprawa wszelkich szkód, 
ale – dopiero po zakończeniu 
prac budowlanych, oszacowaniu 
szkód i zatwierdzeniu protoko-
łu. A to może potrwać.

Naprawa szkód
– drogi i tereny gminne
Jak podkreśla dyrekcja budowy: 
-Zanim rozpocznie się budowa 
nowej linii i demontaż starych 
konstrukcji, przedstawiciele wy-
konawcy skontaktują się z wła-
dzami miast i gmin położonych 
na jej trasie, aby omówić zakres 
prac oraz sposób i terminy ich 
prowadzenia. Ważnym elemen-
tem rozmów będzie ustalenie 
planu dojazdu – czyli wskaza-
nie dróg gminnych, po których 
będą się poruszać samochody 
dojeżdżające na budowę. Choć 
doświadczenia pokazują, że zwy-
kle szkody są incydentalne, to 
jednak przed rozpoczęciem prac 
przygotowana zostanie staranna 
dokumentacja stanu dróg dojaz-
dowych do miejsc, gdzie staną 

słupy. Jeżeli któraś z dróg zosta-
nie uszkodzona na etapie budowy, 
wykonawca będzie zobowiązany 
do jej naprawienia po zakończe-
niu wszystkich prac. Na etapie 
budowy i demontażu wykonaw-
ca będzie w stałym kontakcie z 
przedstawicielami samorządów. 
Po zakończeniu prac w gminie 
i sprawdzeniu, czy wykonawca 
usunął wszystkie szkody, które 
mogły powstać wskutek prowa-
dzonych robót, sporządzane będą 
tzw. protokoły odbiorowe. Podpi-
sują je wyznaczeni i upoważnie-
ni do tego przedstawiciele danej 
gminy oraz wykonawcy.

Odszkodowania
dla mieszkańców
Jeśli wierzyć folderowi informa-
cyjnemu to: „Zdecydowana więk-
szość właścicieli nieruchomości 
zlokalizowanych na trasie linii 
400 kV Kozienice – Miłosna, za-
warła już z inwestorem umowy 
dotyczące ustanowienia służeb-
ności przesyłu i otrzymała z tego 
tytułu wynagrodzenie finansowe. 
Osobom, które nie zdecydowały 
się na porozumienie z inwesto-
rem, również wypłacane będą 
odszkodowania z tytułu ogra-
niczenia sposobu korzystania z 
nieruchomości, na podstawie de-
cyzji lokalizacyjnych wydanych 
przez Wojewodę Mazowieckiego. 
Wypłata środków nastąpi jednak 
dopiero po zakończeniu inwesty-
cji, a podstawą do wypłaty będzie 
decyzja odszkodowawcza, którą 
wyda Wojewoda. Rekompensaty 
za straty powstałe podczas wy-
konywanych prac, związanych z 
budową i demontażem linii, re-
gulowane będą po zakończeniu 
wszystkich prac na danej nieru-
chomości.

Dokładna wartość odszkodo-
wania będzie określana indy-
widualnie dla każdej działki, po 
zrealizowaniu przez wykonawcę 
wszystkich prac - kiedy będzie 
wiadomo, jakie faktyczne szkody 
powstały na nieruchomości.”

Biorąc pod uwagę, że inwestycja 
ma powstać w miejsce starej linii, 
szkody dla środowiska nie powin-
ny być olbrzymie, choć zawsze jest 
obawa, że ciężkie maszyny i sprzęt 
budowlany „stratują” nasze lasy i 
pola.



4
20 października - 10 listopada 2021 

halo
edukacja

Uwierz w siebie. Potrafisz to zrobić!

GAME OVER!

Lubicie obchodzić urodziny? Uczniowie i pedagodzy z SOSW w Otwocku także, dlatego postanowili świętować swoje 
pięćdziesięciolecie aż dwa lata!

Uczniowie klasy 7C Szkoły Podstawowej im. Bohaterskich Lotników Polskich w Wiązownie, wzięli udział w ciekawych 
zajęciach informatycznych dotyczących programowania. Odbyły się one w ramach ogólnopolskiego projektu „Projektor”.

„Uwierz w siebie. Potrafisz to zro-
bić!” Tak brzmi misja Specjalnego 
Ośrodka Szkolno – Wychowaw-
czego. To również tytuł ciekawe-
go projektu, który będzie tu reali-
zowany w bieżącym i przyszłym 
roku szkolnym.
-Innowacja Pedagogiczna jest na-

szą odpowiedzią na zbliżający się 
jubileusz 50 – lecia istnienia Spe-
cjalnego Ośrodka Szkolno – Wy-
chowawczego Nr 1 im. M Konop-
nickiej w Otwocku. Dla uczczenia  
tego wydarzenia  została opraco-
wana  innowacja pedagogiczna, 
której  celem będzie  promocja  

działań dydaktycznych i wycho-
wawczo-opiekuńczych placówki.  
Autor innowacji pani Urszula 
Kurowska  zaprosiła do udzia-
łu w projekcie: wychowanków 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-
-Wychowawczego Nr 1 im. Ma-
rii Konopnickiej w Otwocku, w 
tym:  dzieci z Przedszkola Spe-
cjalnego Nr 1,  uczniów Szkoły 
Podstawowej Specjalnej Nr 1,  
uczniów Branżowej Szkoły Spe-
cjalnej I Stopnia Nr 3, uczniów 
Szkoły Specjalnej Przysposabia-
jącej do Pracy,  wychowanków 
uczestniczących w  grupowych i 
indywidualnych zajęciach  rewa-
lidacyjno – wychowawczych, na-
uczycieli, rodziców, absolwentów 
i przyjaciół.
Program przeprowadzany  będzie  
w formie: zadań, akcji, wydarzeń, 
przedsięwzięć, występów,  kon-
kursów,  wycieczek, wywiadów, 
prezentacji artystycznych wy-
tworów uczniów ( plastycznych, 
technicznych, muzycznych, słow-
nych) oraz  prezentacji multime-
dialnych (zdjęcia, filmy). 
-Realizacja innowacji  podkreśli 
znaczenie i  niepowtarzalność 

Specjalnego Ośrodka  Szkolno 
– Wychowawczego Nr 1 im. Ma-
rii Konopnickiej w Otwocku,  w 
okresie  pięćdziesięcioletniej 
działalności placówki,  poszerzy  
i utrwali wiedzę o patronie – Ma-
rii Konopnickiej, przybliży twór-
czość  naszej patronki, a przede 
wszystkim poprzez wspólne 
działania zintegruje całą społecz-
ność.  To będzie bardzo dobra 
okazja, aby tworzyć i kultywować 
tradycje  i obrzędowość Ośrodka,  
promować  sukcesy wychowan-
ków oraz poprzez kreatywne 
działania dydaktyczne, wycho-
wawcze i terapeutyczne nauczy-
cieli wpływać  na ich wszech-
stronny rozwój – mówi Urszula 
Kurowska. 
Obecnie, kończy się realizacja 
czterech, pierwszych zadań:
#ZADANIE 1 #START #INAUGU-
RACJA - zostało już zrealizowane 
- zdalnie i stacjonarnie.  
#ZADANIE2 #nowyUCZEŃ 
#nowa KLASA #poznajMNIE 
#POZNAJMYsię 
W tym zadaniu: miłe przyjęcie 
i akceptacja nowych uczniów i 
wychowanków w Ośrodku. W no-

wych klasach prowadzane są za-
jęcia adaptacyjne, mające na celu 
integrację klasy i grupy. Ucznio-
wie i Wychowankowie poznają 
swoich nauczycieli oraz wycho-
wawców. Zwiedzają też Ośrodek.
#ZADANIE3 #mójNAUCZYCIEL 
- w tym zadaniu uczeń wykorzy-
stując różne metody pracy pre-
zentuje nauczyciela – to także 
pogadanka, praca i wystawa. 
#ZADANIE4 #DZIEŃPATRONA 
#KONOPNICKA czyli - Klasowy 
Dzień Patrona - 13 października 
2021. Klasy i grupy podczas go-
dziny wychowawczej lub podczas 
zajęć z Wychowawcą - śpiewały 
hymn Ośrodka. 
Przebieg realizacji kolejnych 
zadań możecie obserwować na 
profilu Ośrodka na FB. Znajdzie-
cie tam wiele zdjęć i materiałów 
wideo.
Patronat honorowy nad inno-
wacją pedagogiczną objął Sta-
rosta Otwocki a patronat me-
dialny redakcja halootwock.pl. 

Urszula Kurowska

Program ten jest skierowany do 
uczniów pochodzących z miejsco-
wości do 20 000 mieszkańców. 
Autorem i fundatorem programu 
była Polsko-Amerykańska Fun-
dacja Wolności, zaś realizatorem 
– Fundacja Edukacyjna Przedsię-
biorczości. Szkoła w Wiązownie 
znalazła się w gronie zaledwie 
25 placówek edukacyjnych, któ-
re przystąpiły do programu w tej 
edycji. Za sześć lekcji programo-
wania uczniowie nie wnosili żad-
nej opłaty. Musieli się jednak spo-
ro napracować, nad czym czuwał 
stacjonarnie Pan Ryszard Kar-
piuk. Sama prowadząca – Pani 
Hanna Filipowska – nadawała 
z Poznania za pośrednictwem 
dwóch platform cyfrowych.
Siódmoklasiści mieli za zadanie 
stworzyć grę komputerową w 
programie Python zainspirowa-
ną dokonaniami z lat 90-tych 
ubiegłego wieku. Występował 
w niej żółw, które zbijał zielone 
serduszka. Na górze pojawiały 
się uzyskane punkty. Niektórym 
wydawało się to prozaicznie 
proste. Szybko okazało się, że na 
pozór mało spektakularna gra (z 
perspektywy XXI wieku) wymaga 
jednak sporych nakładów pracy. 
Aby stworzyć niektóre komendy, 
należało posłużyć się także języ-
kiem angielskim.

Uczestnicy zajęć radzili sobie z 
tajnikami programowania w róż-
ny sposób – odzwierciedlający ich 
dotychczas zdobyte umiejętności 
informatyczne. Jednak nawet ci 
gorzej zorientowani w tajnikach 
obsługi komputera byli zaintere-
sowani tematem. Wielką zasługą 
była osobowość prowadzącej od-
znaczającej się cierpliwością i en-
tuzjazmem. Potrafiła przekazać 
swoją pasję w przystępny spo-
sób, dostosowując się do tempa 
pracy uczniów. Ciepłym głosem 
tłumaczyła zawiłości programu 
Python, nie okazując zirytowania 
nawet wtedy, gdy technika odma-
wiała posłuszeństwa. Dzięki sta-
raniom wszystkich stron mogły 
paść słowa: GAME OVER!
W tym miejscu jeszcze raz wspo-
mnę o niezwykłym zaangażo-
waniu Pana Ryszarda Karpiu-
ka, który ze stoickim spokojem 
przygotowywał spotkania pod 
względem technicznym, często 
napotykając na spore trudności, 
które szybko rozwiązywał. Poza 
tym stanowił podporę każdej z 
sześciu lekcji, choć trzy razy były 
one poza godzinami pracy. Za to 
wszystko bardzo serdecznie dzię-
kuję.
Na koniec przedstawię kilka krót-
kich wypowiedzi samych uczest-
ników zajęć, którym udało się 

stworzyć grę komputerową:
Rafał Pomorski: ,-Najbardziej po-
dobało mi się to, w jaki sposób 
prowadzono lekcje i w jaki spo-
sób tworzy się grę.
Amelia Wisińska: -Na zajęciach 
było ciekawie.
Natan Tumiński: -Fajnie było na 
tych zajęciach.
Kacper Kośla: -Zajęcia podobały 
nam się. Trochę się nauczyliśmy i 
poznaliśmy nowy program. Pani 
Hanna opowiadała nam ciekawie 
o programie.

Dorota Konstantynowicz – Bogłowska 
(Szkoła Podstawowa z Oddziałami 

Integracyjnymi im. Bohaterskich Lotników 
Polskich)
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Nawet 200 aut
z „lewym” przeglądem!
Wyniki kontroli w jednej ze stacji diagnostycznych w okolicach Otwocka 
są szokujące! Badanie techniczne przechodziły pozytywnie auta, które 
nigdy do niej nawet nie wjechały. Czy w sprawę uwikłani są policjanci?

Niedawno pojawiła się informa-
cja o policyjnej „pułapce”, jaką 
zastawili funkcjonariusze KPP 
w Otwocku przy jednej ze stacji 
kontroli pojazdów.
Przez część kwietnia i maja 2021 
r. filmowali pojazdy pojawiające 
się na stacji, następnie porównali 
to z „wbitymi” badaniami tech-
nicznymi. Przez 22 dni doliczyli 
się niemal 10 pojazdów dziennie, 
które w ogóle się nie pojawiły, a 
miały w dokumentach stemple 
przejścia przeglądu okresowego. 
O tego typu praktykach głośno 
się nie mówi, ale ten proceder 
na niektórych stacjach trwa od 
lat. Zainteresowani wiedzą, gdzie 
zrobić przegląd ze 100% pewno-
ścią, że auto go przejdzie.
Tym razem wszystko zostało 
udokumentowane. Pojawił się 

jednak niepokojący wątek – sta-
cję kontroli pojazdów odwiedza-
ły kilkukrotnie auta… funkcjona-
riuszy policji.
Nie wiadomo, jaki był cel tych wi-
zyt, zważywszy na to, że policyj-
ne auta są kontrolowane na innej 
stacji. Na nagraniach zarejestro-
wano też wizytę prywatnego sa-
mochodu jednego z policjantów.
W takim przypadku procedura 
jest jasna i od razu zastosowali ją 
śledczy KPP w Otwocku – przeka-
zali sprawę jednostce nadrzęd-
nej, to jest do Wydziału walki z 
korupcją oraz Wydziału Spraw 
Wewnętrznych stołecznej policji.
Na dzień dzisiejszy ustalono, że 
dokonano nielegalnych „przeglą-
dów” około 200 samochodów, a 
to dane tylko z 22 dni. 
Z uwagi na pojawiające się też 
REKLAMA

REKLAMA

kwestie obecności na stacji funk-
cjonariuszy policji (nie podejrze-
nia – to bardzo ważne!) popro-
siliśmy o komentarz Rzecznika 
Prasowego Komendy Powiatowej 
Policji w Otwocku, mł. asp. Pauli-
nę Harabin. Oto, co nam powie-
działa:
-Podkreślam, że czynności w 
sprawie nielegalnie przedłuża-
nych badań technicznych pojaz-
dów rozpoczęli funkcjonariusze 
z Komendy Powiatowej Policji 
w Otwocku. W związku z tym, 
iż pojawił się wątek około poli-
cyjny, materiały postępowania 
zostały przekazane do Wydzia-
łu do walki z Korupcją Komen-
dy Stołecznej Policji oraz Biura 
Spraw Wewnętrznych Policji.

Czy warto
zaszczepić się
przeciw grypie?
Od tygodni eksperci alarmują, że zaszczepienie 
się przeciw grypie w sezonie 2021/2022 jest 
szczególnie ważne. Od 1 listopada wszystkie dzie-
ci i młodzież będą mogły skorzystać z 50% refun-
dacji ceny szczepionek.
W tym roku pacjenci będą mieli 
zapewnioną szerszą refundację 
szczepień. Bezpłatne szczepionki 
będą przysługiwać seniorom po-
wyżej 75 roku życia oraz kobie-
tom w ciąży. Na 50% refundację 
mogą liczyć osoby w wieku 65-74 
lata, osoby w wieku od 18-64 lat 
z chorobami współistniejącymi 
oraz dzieci od 6 m.ż. do 18 r.ż. Po-
zostałe osoby nieobjęte refunda-
cją, także mogą się zaszczepić, w 
ramach pełnej odpłatności.
W obecnym sezonie grypowym 
do Polski ma trafić ponad 4 mln 
dawek, z czego 1 360 000 da-
wek ma być przeznaczonych do 
refundacji dostępnych w apte-
kach. Na mocy Rozporządzenia 
Ministra Zdrowia od tego roku z 
bezpłatnych szczepień realizo-
wanych na terenie placówek me-
dycznych będą mogły skorzystać 
następujące grupy zawodowe: 
osoby zatrudnione w podmio-
tach wykonujących działalność 
leczniczą, farmaceuci i technicy 
farmaceutyczni zatrudnieni w 
aptekach ogólnodostępnych, dia-
gności laboratoryjni, nauczyciele, 
pracownicy pomocy społecznej, 
osoby z domów pomocy społecz-
nej, funkcjonariusze i żołnierze. 
Bardzo ważne jest to, że również 
pacjenci powyżej 75 r.ż. będą mo-
gli skorzystać z tego przywileju w 
placówkach medycznych.

Jak skorzystać z bezpłatnych 
szczepień przeciw grypie?
Osoby, które są uprawnione do 
bezpłatnych szczepień przeciw 
grypie, nie muszą otrzymać skie-
rowania od lekarza na szczepie-
nie i umawiać się na wizytę w 
przychodni. Pacjent musi jedynie 
zgłosić się do jednego z punktu 
szczepień i umówić się na dogod-
ny termin do wykonania iniekcji. 
Przed szczepieniem należy jed-
nak wypełnić oświadczenie, a na-
stępnie porozmawiać z lekarzem 
kwalifikującym do zabiegu. War-
to pamiętać, że na szczepienie 
osoba powinna zgłosić się zdro-
wa, bez objawów ostrej infekcji i 
wysokiej gorączki.
Mapa punktów, w których można 
wykonać bezpłatne szczepienie: 
https://pacjent.gov.pl/aktual-
nosc/szczepienia-na-grype.
Szczepienia wśród najmłodszych
W Polsce nadal obserwujemy 
bardzo niski poziom wyszczepial-

ności, szczególnie wśród dzieci. 
Wpływ na to ma m.in.: brak peł-
nego finansowania szczepionek 
ze środków publicznych, niska 
świadomość Polaków, a w dobie 
pandemii także utrudniony do-
stęp lekarzy. Szersze udostęp-
nienie szczepień przeciw grypie 
niewątpliwie przyczyni się do 
większej wyszczepialności wśród 
najmłodszych.
-Należy pamiętać, że dzieci są 
głównym transmiterem grypy 
wśród rówieśników, a także wśród 
rodziców, dziadków, rodzeństwa 
czy pozostałej części społeczeń-
stwa. Ryzyko ciężkiego przebiegu 
grypy i wystąpienia groźnych po-
wikłań pogrypowych jest najwyż-
sze u najmłodszych, do ukończe-
nia 5 roku życia – mówi prof. dr 
hab. n. med. Teresa Jackowska, 
konsultant krajowy w dziedzinie 
pediatrii, wiceprezes Polskiego 
Towarzystwa Pediatrycznego, 
kierownik Kliniki Pediatrii Cen-
trum Medycznego Kształcenia 
Podyplomowego, ordynator Od-
działu Pediatrycznego w Szpitalu 
Bielańskim w Warszawie.

Rekomendacje ekspertów
Jesień tego roku oznacza zbie-
gnięcie się sezonu grypowego z 
czwartą falą zachorowań na CO-
VID-19. Choroby te dają bardzo 
podobne objawy, dlatego warto 
zmniejszyć ryzyko zakażenia wi-
rusem grypy poprzez zaszczepie-
nie się przeciw tym dwóm choro-
bom. 
-Szczepienie przeciw grypie może 
być zrealizowane zarówno z 
pierwszą, jak i kolejnymi dawka-
mi szczepionek przeciw COVID-19. 
Pamiętajmy, że w przypadku dzie-
ci poniżej 12 roku życia, które nie 
mogą obecnie skorzystać ze szcze-
pionki p/COVID-19 priorytetowo 
powinniśmy zrealizować szcze-
pienia przeciw grypie – tłumaczy 
prof. dr hab. med. Adam Antczak, 
przewodniczący Rady Naukowej 
Ogólnopolskiego Programu Zwal-
czania Grypy.
Szczepionkę przeciw grypie moż-
na zaaplikować przez cały sezon 
szczepień, trwający od września 
do końca grudnia. Najważniejsze, 
aby zaszczepić się przed szczy-
tem zachorowań na grypę, który 
w Polsce przypada na okres od 
stycznia do końca marca.
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Nowa siedziba Starostwa Powiatowego w Otwocku

Starosta, Krzysztof Szczegielniak i 
Sekretarz Powiatu, Andrzej Solecki 
spotkali się w środę, 20 październi-
ka z dziennikarzami, aby przedsta-
wić im ambitne plany budowlane, 
dzięki którym wzrośnie komfort 
pracy osób zatrudnionych w Sta-
rostwie Powiatowym w Otwocku 
oraz petentów, którzy każdego 
dnia załatwiają tu swoje sprawy. 
Zarząd Powiatu planuje, aby in-
westycja pn.: „Budowa budynku 
siedziby Starostwa Powiatowego 
i wybranych, powiatowych jedno-
stek organizacyjnych wybranych 
służb powiatowych wraz z zago-
spodarowaniem terenu” została 
zrealizowana w ramach Partner-
stwa publiczno-prywatnego.
Główne powody budowy nowej 
siedziby Starostwa
Reforma administracyjna, która 
weszła w życie 1 stycznia 1999 
przywróciła podział na powiaty, 
których „sercem” jest Starostwo 
Powiatowe, a gospodarzem Sta-
rosta. Nasze, otwockie już na po-
czątku swojej działalności dostało 

szereg zadań do wykonania. Przez 
te lata stale się zwiększały i z każ-
dym dniem było ich więcej. Budy-
nek, który przejął wtedy Powiat 
Otwocki, to dawna siedziba Urzę-
du rejonowego. Musiało to wystar-
czyć na początek budowy struktur 
powiatowych. W związku z tym, że 
zadań przybywało, ówczesne za-
rządy musiały szukać rozwiązania. 
Znalazła się furtka w postaci stop-
niowego adaptowania dawnego 
budynku Domu dziecka przy ulicy 
Komunardów i właśnie tam zosta-
ła przeniesiona część wydziałów. 
Jednostki organizacyjne powiatu 
zostały również umieszczone w 
różnych budynkach na terenie 
Otwocka i Karczewa.  Już w 2010 
roku ówczesny Zarządu Powiatu 
zauważył potrzebę zmiany warun-
ków obsługi interesantów i pracy 
pracowników. Wtedy również po-
wstała widoczna na wizualizacjach 
koncepcja. 
-Pandemia spowodowała, że mu-
sieliśmy stworzyć warunki obsługi 
interesantów zapewniające bez-

pieczeństwo. A w tych, które mamy 
tu (na ul. Górnej – przyp. red.) i na 
Komunardów nie jest to proste. W 
poprzedniej fali pandemii mieliśmy 
przypadki, że pół wydziału komu-
nikacji było nieobecne, później była 
zmiana. Zależy nam też na popra-
wieniu warunków pracy - mówi 
Starosta Otwocki, Krzysztof Szcze-
gielniak i dodaje: - Jestem urzędni-
kiem od wielu lat i warunki pracy 
urzędnika są dla mnie bardzo istot-
ne. Jeżeli w Starostwie Powiatowym 
latem jest 35 stopni w pokojach 
to urąga to godności pracy. Zimą 
wcale nie jest chłodniej, dlatego że 
mamy starą instalację grzewczą, 
która jest mało drożna i niestety nie 
można jej regulować. Należało by ją 
wymienić. 
-Częste awarie starych budynków 
i problemy związane z hydrauliką, 
pionami wodnymi, termomoderni-
zacją, naprawą dachów pociągają 
za sobą ogromne koszty. Podobnie 
jak ogrzewanie -grzejemy na full 
bo musimy, bo nie mamy innego 
wyjścia, bo nie możemy zrobić nic 

Dlaczego PPP? Kwestię tę wyjaśnia Sekretarz Powiatu, Andrzej Solecki:
Ustawa Prawo Zamówień publicznych nakazuje każdemu zamawiającemu z chwilą kiedy będzie wszczynał postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego, którego kosztowa wartość 
zamówienia przekracza tzw. Progi unijne przygotować tzw. Analizę potrzeb. W tej analizie potrzeb musi się znaleźć m.in.: informacja na temat szacunkowej wartości zamówienia, wstępnego 
rozeznania rynku, ale również na informacja na temat tego, czy była przeprowadzona analiza alternatywnych możliwości zrealizowania tego przedmiotowego zadania publicznego bądź też 
przedsięwzięcia. Takim alternatywnym sposobem realizacji zadania jest Partnerstwo Publiczno Prywatne (PPP). Sama ustawa o PPP również nakazuje nam, jako partnerowi prywatnemu przed 
wszczęciem postępowania na wybór partnera prywatnego, zrobienie tzw. Oceny efektywności, która ma udzielić odpowiedzi na pytanie: czy PPP w danym przedsięwzięciu jest możliwe do 
zastosowania. Zarząd Powiatu Otwockiego żeby spiąć w klamrę te dwa, ustawowe wymogi podjął decyzję o przystąpieniu do prac nad oceną efektywności. Będzie to analiza zarówno prawna, 
ekonomiczna i finansowa. Należy podkreślić, że zarówno Rada jak Zarząd Powiatu Otwockiego nie podjęli decyzji na temat realizacji przedsięwzięcia pod nazwą: „Budowa budynku siedziby 
Starostwa Powiatowego i wybranych, powiatowych jednostek organizacyjnych wybranych służb powiatowych wraz z zagospodarowaniem terenu”, tylko jest to decyzja o przeprowadzeniu 
właśnie tych analiz. 
Sytuacja finansowa Powiatu Otwockiego i wyzwania, jakie w najbliższych latach będą przed nim stawać zmusząją Zarząd Powiatu do szukania alternatywnych środków na realizację zadań. 
Niestety, nowa perspektywa pozyskiwania środków unijnych nie daje nam możliwości pozyskania takich pieniędzy żeby kompleksowo zrealizować to przedsięwzięcie. Dlatego patrzymy na PPP 
będące metodą, która pozwala zrealizować dane przedsięwzięcie, nawet nie mając zabezpieczonych odpowiednich środków w budżecie, a jednocześnie nie zadłużając podmiotu publicznego. 
Warto wspomnieć też o tym, że polityka rządu w zakresie PPP idzie również w kierunku wskazywania, żeby rozważać PPP jako alternatywę i rozwiązanie równoważne z tradycyjnym modelem 
do realizacji zadań. 
Mamy nadzieję, że jeszcze w tym miesiącu uda się ogłosić trzy memoranda informacyjne, czyli wstępne rozeznania rynku. Będzie to memorandum inwestycyjne, skierowane do partnerów 
prywatnych, którzy będą mogli wyrazić swoje wstępne zainteresowanie projektem, zwrócić się z jakimiś sugestiami oraz dać uwagi do przyjętych przez nas założeń. Drugie memorandum – fi-
nansowe, skierowane do instytucji finansujących - banków, które  będą ewentualnie kredytować partnera prywatnego. Trzecie memorandum – komercyjne będzie skierowane do potencjalnych 
podmiotów zainteresowanych wynajmem powierzchni komercyjnych w nowym budynku Starostwa Powiatowego. Na bazie uzyskanych informacji zostanie sporządzona analiza prawna, finan-
sowa i ekonomiczna. Ocena efektywności, z którą będzie musiał zmierzyć się zarząd da nam odpowiedź na temat opłacalności tego przedsięwzięcia

z grzejnikami – zdradza gospodarz 
Powiatu. 
Kolejna sprawa to aspekt wizerun-
kowy. -Podróżuje trochę po Polsce i 
obserwuję różne budynki urzędów 
gmin i miast oraz starostw powia-
towych. Przykro powiedzieć, ale ni-
gdzie nie spotkałem budynku o tak 
niskim standardzie, przynajmniej 
zewnętrznym, jak nasze starostwo 
– stwierdza ze smutkiem Krzysztof 
Szczegielniak.
W 2010 roku ówczesny Zarząd 
Powiatu postanowił wykonać kon-
cepcję, a chwilę później powstał 
projekt budowlany. Niestety pro-
jekt ten, mimo że był zmieniamy 
nie doczekał się realizacji z róż-
nych powodów, prawdopodobnie 
finansowych. 
Jestem radnym 23 lata więc bacz-
nie obserwuję problemy, również 
finansowe powiatu. Zawsze były 

sprawy ważniejsze – drogi, szpitale. 
Jeśli chodzi o warunki pracy urzęd-

ników, podchodzono do tego na 
zasadzie: „Jakoś sobie damy radę!” 
Owszem dajemy sobie radę, ale już 
czas najwyższy powiedzieć: „Dość!”
– informuje nasz rozmówca i mówi 
to w imieniu prawie 200 osób, któ-
re pracują obecnie, w Starostwie 
Powiatowym w Otwocku, oraz 
podległych mu jednostkach.
W 2010 roku ówczesny Zarząd Po-
wiatu wystąpił do Wojewody Ma-
zowieckiego o przekazanie działki 
na potrzeby budowy starostwa. 
Taki teren rzeczywiście został 
wkrótce przekazany. Znajduje się 
przy ul. Wąskiej, obok działki na ul. 
Komunardów i jest przeznaczony 
przez Wojewodę wyłącznie na bu-
dowę nowej siedziby Starostwa. 
Nowa siedziba Starostwa jest nie-
zbędna, bo 1/3 budynku przy ul. 
Górnej zajęta jest obecnie przez 
Archiwum Wojewody Mazowiec-
kiego. -Jako, że budynek nie jest 
nasz w pełni, musimy szukać inne-
go miejsca. Chcielibyśmy zbudować 
budynek, do którego przeniesiemy 
obie obecne siedziby Starostwa oraz 
prawie większość jednostek powia-
tu, w tym Powiatowy Urząd Pracy 
i Powiatowy Inspektorat nadzoru 

budowlanego. Wyjątek stanowi 
Oświata, która ma nową siedzibę w 
centrum i dzięki temu jest dostępna 
dla nauczycieli, oraz Zarząd Dróg 
Powiatowych, który musi mieć od-
powiednią bazę sprzętową. Takie 
miejsce pozwoli na stworzenie wa-
runków pracy i obsługi interesan-
tów na prawdziwie europejskim 
poziomie – uważa Starosta.
Nowa siedziba Starostwa będzie 
zdecydowanie większa  niż oba, 
dotychczasowe budynki razem.. 
Jak poinformował Starosta Powia-
tu Otwockiego, Krzysztof Szcze-
gielniak budowa może potrwać 
3-4 lata. Prawdopodobnie, obecna 
siedziba przy ul. Komunardów 
zostanie przekształcona na archi-
wum.
Na ten moment Starosta i Sekretarz 
Powiatu Otwockiego szacują koszt 
wybudowania nowej siedziby na 
40-45 milionów złotych. Na kwotę 
tę ma wpływ m.in.: fakt, że teren 
potencjalnej budowy jest mocno 
zalesiony. –Nie chcemy wycinać 
tego lasu i chcemy „pójść” w parking 
podziemny, przynajmniej dla pra-
cowników. Tym samym, zmniejszy 
się powierzchnia parkingowa na 
zewnątrz. Budując parking na ze-
wnątrz musielibyśmy wyciąć mniej 
więcej połowę lasu. Jednak budowa 
budynku z podziemnym parkingiem 
jest zdecydowanie droższa. Chodzi 
m.in.: o kwestię oddymiania i póź-
niejszej eksploatacji. Ale warto za-
chować nasz element otwocki, czyli 
sosny - mówi Krzysztof Szczegiel-
niak i dodaje: -Obecna koncepcja 
wyglądu budynku na etapie jego re-
alizacji jeszcze może ulec zmianie ze 
względu na potrzeby jednostek, któ-
re będą z niego korzystać. Zarówno 
model tradycyjny, jak i Partnerstwo 
Publiczno Prywatne ma to do siebie, 
że będziemy musieli to zaprojekto-
wać. Wiadomo, że projekt którym 
dysponujemy jest wizją architekta, a 
nie projektem budowlanym. Jednak 
będziemy dążyli do tego, żeby nasza 
siedziba właśnie tak wyglądała w 
przyszłości.

dokończenie ze str. 1
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Printmedia24 - Nowy level oklejania folią!
W poniedziałek, 18 października ekipa techniczna i montażowa Printmedia24 odbyła kolejne szkolenie - tym razem z zastosowania 
nowoczesnych materiałów "foliowych" i odpowiednich technik oklejania powierzchni płaskich i 3d.

„Okleić folią powierzchnię” - 
brzmi jak oczywistość? Otóż 
nie. Materiały się zmieniają, by 
sprostać nawet najtrudniejszym 
realizacjom, zmieniają się też 
techniki ich aplikacji. Zupełnie 
inne materiały stosuje się na 
powierzchnie płaskie, zupełnie 
inne na obłości, jeszcze inne na 
powierzchnie, które „pracują” 
w trudnych warunkach atmos-
ferycznych czy na pojazdach. 
Folia też pracuje i ma swoją cha-
rakterystykę, dlatego powinno 
się do konkretnych zastosowań 
używać folii nie „byle jakiej”, ale 
o odpowiednich parametrach. 
Nie będziemy tu zdradzać detali, 
np. kiedy można, a nawet trzeba, 
nakładać folię na sucho lub na 
mokro, jak dokładnie wyglądają 
techniki tzw. „dociągania” i czy 
daną folię można, trzeba pod-
grzewać przed nałożeniem, czy 
wręcz przeciwnie. Kiedy stosu-
jemy folię monomerową, a kiedy 
polimerową i jaka jest między 
nimi różnica, nazwy nie licząc. 
Nie jest to wiedza tajemna, ale – 
choć powinien mieć ją każdy, kto 
chce zajmować się takimi usłu-
gami profesjonalnie, to nie każdy 
ją posiada.

Efekty złego doboru lub nakła-
dania folii z nadrukiem, czy tych 
jednobarwnych niestety widać 
właściwie wszędzie – odchodzą-
ce, skurczone lub zmieniające 
po kilku miesiącach kolor litery 
na witrynach, zmatowione okle-
jenia samochodów z wyraźny-
mi pęknięciami - to tylko kilka 
przykładów. Niby nic takiego, ale 
znacząco obniża to atrakcyjność 
samych wyklejonych elementów 
czy pojazdów i negatywnie wpły-
wa na odbiór zarówno wykonaw-
cy, jak i przekazu informacyjnego 
czy reklamowego. Jako klienci 
zawsze będziecie zapewniani o 
tym, że przecież to najlepsze ma-
teriały (co może być prawdą), 
ale… i tu usłyszycie wymówki i 
usprawiedliwienia – zła pogoda, 
nasłonecznienie, „prać tylko w 30 
stopniach bez namaczania…” To 
ostatnie to oczywiście żart, choć 
my sami słyszeliśmy różne hi-
storie od klientów, którzy do nas 
trafiali niezadowoleni z efektów 
pracy naszych poprzedników z 
„konkurencji”.
Szkolenie przebiegło dwuetapo-
wo – pierwsza część – teoretycz-
na – gdzie pracownicy dowiedzie-
li się o najnowszych produktach 

wiodących pod względem ja-
kości firm, możliwościach ich 
stosowania i druku na nich (bo 
folia to nie tylko wycinane „li-
terki”, ale również druk w pełnej 
gamie kolorów na świetnych 
maszynach, którymi dysponuje 
Printmedia24 w Celestynowie).
Część druga – praktyczna – był 
to pokaz zastosowań, gdzie każ-
dy miał możliwość pod okiem 
wykwalifikowanych specjali-
stów-prezenterów poznać tajni-
ki pracy z danym rodzajem ma-
teriału. I choć szkolenie odbyło 
się w miłej atmosferze, to

nie było tu taryfy ulgowej. 
Wszystko po to, by zarówno 
szkoleniowcy, jak i szkoleni 
mieli pewność, że do per-

fekcji opanowali pracę z tym 
wdzięcznym, acz wymagającym 

materiałem.
Ekipa Printmedia24 chce Wam 
oferować tylko najlepsze roz-
wiązania i zapewnić najwyższą 
jakość usług, dlatego trzyma 
rękę na pulsie i stale się szkoli.
Dzięki temu - gwarantujemy za-
dowolenie i naprawdę widoczne 
efekty. Na długo!

Art. reklamowy
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Trampolina zaznała bestial-
skiego okrucieństwa.
Ma zaledwie 7-8 miesięcy. Całe 
swoje dotychczasowe życie 
spędziła na łańcuchu przy gni-
jącej budzie. Płakała, skakała i 
ciągnęła z całej siły, ale ciężkie 
żelastwo na szyi nie dawało 
za wygraną. Pierwszy raz, gdy 
uwolniła się z uwięzi, rzuci-
ła się w ramiona, będąc pełna 
wdzięczności i uwielbienia do 
człowieka. I tak już zostało 
do teraz! Jest niewielką sunią, 
obecnie waży ok. 9 kilogramów. 
Nie wyrośnie duża - będzie 
średniaczkiem. Jest rozbrykana, 

żywa, roześmiana, skoczna, typowo szczęnięca. Chciałaby czerpać z 
dzieciństwa i ludzi pełnymi garściami, lecz ograniczają ją kraty boksu. 
Trampolinka ma szczepienia, czipa i sterylizację. Może zamieszkać z 
innym pieskiem. Preferujemy dla niej mieszkanie w bloku, ze względu 
na małe gabaryty i możliwość zwiania z ogródka.

Irma do adopcji na cito!
Ma tylko rok, waży ok. 5 kilogra-
mów. Do schroniska trafiła pro-
sto z ulicy. Przeżyła gigantyczny 
szok. Opiekunowie widzieli jed-
nak, że bardzo chce do ludzi, ale 
nie wie czy może. Piszczała przy 
dotyku i uciekała w kąt. Nie-
zbędny był czas i cierpliwość. 
Teraz Irma czuje się znacznie 
lepiej! Daje się dotykać, brać na 
ręce, zapinać na smycz i zabie-
rać na spacery. Mimo wszystko, 
nadal jest podszyta lękami i 
stresem spowodowanym cięż-
ką atmosferą schroniska. Lecz 
dzielnie stara się przełamywać! 

Irma jest wysterylizowana, zaszczepiona, zaczipowana. Irma może 
zostać adoptowana WYŁĄCZNIE do mieszkania w bloku, ze względu 
na mikroskopijne gabaryty oraz ogromne ryzyko ucieczki z ogródka.

Adoptuj mnie!
Schronisko w Celestynowie przypomina, że pod 
jego opieką nadal pozostaje wiele czworonogów, 
które czekają na swojego człowieka i ciepły, kocha-
jący dom. Wśród nich są Irma, Gibson i Trampolina, 
których sylwetki prezentujemy w dzisiejszym 
numerze Halootwock.

Kontakt: Schronisko dla Bezdomnych Zwierząt w Celestynowie
ul. Prosta 3, 05-430 Celestynów, tel. 22 789-70-61
KONTAKT W SPRAWIE ADOPCJI: adopcje@celestynow.toz.pl

Gibson - ufny, oddany, wierny.
Nasłuchuje, wypatruje oraz 
bezgranicznie podziwia ludzi. 
Zamknięty w boksie bardzo pła-
cze i tęskni. Ma około półtora 
roku. Normalnie byłby kanapo-
wym przytulakiem, troszczą-
cym się o szczęściarzy, których 
może nazwać właścicielami. Ale 
tego nie ma. Bardzo prosimy o 
domek. Koniecznie mieszkanie 
w bloku, ponieważ Gibson po-
kona każde ogrodzenie. Wspina 
się jak alpinista! Z ogródka wyj-
dzie w jednym mrugnięciu oka. 
Jest posłuszny, grzeczny i uło-
żony. Nie ciągnie na smyczy, chodzi w rytmie człowieka. Nie reaguje 
na inne psy podczas spacerów. Może zamieszkać z innym psiakiem. 
Gibson ma książeczkę zdrowia, czipa, szczepienia, kastrację.

Porozmawiajmy
o bezpieczeństwie
naszych dzieci
Większości z nas znana jest z paradokumentu emitowanego na antenie 
telewizji. Jednak jest nie tylko osobowością medialną. Jest przede wszystkim 
sędzią, współautorką ustawy o świadku koronnym czy jedną z pierwszych 
w Polsce osób prowadzących program „Pokoju przesłuchań dla dzieci”. 
O kim mowa? O sędzi Annie Marii Wesołowskiej, na spotkanie z którą 
zapraszamy 27 października do Szkoły Podstawowej w Wiązownie.

Anna Maria Wesołowska to 
bohaterka paradokumentu ,,Sę-
dzia Anna Maria Wesołowska”. 
Jest ona nie tylko postacią zna-
ną nam z szklanego ekranu, ale 
przede wszystkim sędzią, która 
przez prawie 30 lat orzekała w 
Wydziale Karnym Sądu Okręgo-
wego w Łodzi.
Jest  absolwentką Wydziału Pra-
wa i Administracji Uniwersy-
tetu Łódzkiego. Współautorką 
ustawy o świadku koronnym i 
ekspertem od przestępczości 
zorganizowanej. Była człon-
kiem składów orzekających w 
procesach łódzkiej „Ośmiorni-
cy” i Gangu Popeliny. Zainicjo-
wała program uczestniczenia w 
rozprawach sądowych uczniów 
w wieku 15–18 lat jako formę 
edukacji prawnej. Prowadziła 
w początkowym etapie jeden z 
pierwszych w Polsce program 
„Pokoju przesłuchań dla dzieci” 
– świadków i ofiar przestępstw. 

Jest członkinią Stowarzysze-
nia Sędziów Polskich „Iustitia”, 
współtwórczynią projektu 
„Dziennikarz w sądzie”. Jest tak-
że członkinią Międzynarodowej 
Kapituły Orderu Uśmiechu oraz 
autorką poradnika prawnego 
“Bezpieczeństwo młodzieży”.
Od kilku lat jest sędzią w stanie 
spoczynku, ale tylko na papie-
rze. Nadal prowadzi szeroko 
zakrojoną działalność eduka-
cyjną. Dzieli się swoją wiedzą i 
przede wszystkim praktycznym 
doświadczeniem zdobytym 
podczas wielu lat pracy. -Zagro-
żeń mamy coraz więcej. Nasze 
dzieci muszą poznać, gdzie są 
granice między dobrem a złem; 
wygłupem a przestępstwem; 
żartem a wykroczeniem.
Te granice coraz bardziej się 
zacierają – zaznacza na swoich 
spotkaniach z rodzicami, na-
uczycielami, przedstawicielami 
różnego rodzaju instytucji sę-

dzia Anna Maria Wesołowska.
Na jej spotkaniach i wykła-
dach sale pękają w szwach. 
Rozmawia nie tylko z dorosły-
mi, rozmawia także z dziećmi i 
młodzieżą. Młodzi ludzie z wy-
piekami na twarzach słuchają 
jej opowieści, bo mówi ciekawie 
i zrozumiałym dla nich językiem 
oraz opiera się na przykładach z 
życia wziętych.
Na spotkaniach “Bezpieczna 
szkoła – różne barwy agresji i 
przemocy”, które przygotowane 
zostały oddzielnie dla: uczniów, 
pedagogów i wychowawców, 
a także rodziców, poruszo-
ne zostaną tematy związane z 
ochroną dzieci przed potencjal-
nymi zagrożeniami, konfliktem 
z prawem, przemocą fizyczną 
i psychiczną, cyberprzemocą 
oraz uzależnieniami. Będzie 
również czas na pytania, które 
wielu z nas – dorosłych nurtują. 
Na pewno uzyskacie odpowiedź 
nawet na te najtrudniejsze.

Zapraszamy na spotkania
z sędzią Anną Marią

Wesołowską
27 października (środa)
do Szkoły Podstawowej

w Wiązownie:
• godz. 14 – pedagogów i psy-
chologów szkolnych / przed-
szkolnych, grona pedagogiczne 
naszych gminnych szkół i prze-
szkoli, opiekunów społecznych,
• godz. 17.00 – wszystkich do-
rosłych – nie tylko rodziców i 
opiekunów, ale tych, którym 
leży na sercu dobro naszych 
dzieci.

Organizatorami spotkania są: 
Wójt Gminy Wiązowna,
Gminna Komisja Rozwiązywa-
nia Problemów Alkoholowych, 
Urząd Gminy Wiązowna – Wy-
dział Spraw Społecznych
przy wsparciu Szkoły Podsta-
wowej w Wiązownie.
Spotkanie jest finansowane ze 
środków na realizację “Gmin-
nego Programu Rozwiązywa-
nia Problemów Alkoholowych i 
Narkomanii na 2021 r.”.

Źródło: Gmina Wiązowna
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Złoto, srebro i Olpiński bez medalu
„Nasi” reprezentanci świetnie sobie poradzili podczas Mistrzostw, które odbyły się w sobotę, 16 października, w Hali Sportowej 
OSIR w Zamościu z udziałem około 260 zawodników z 82 klubów kyokushin zrzeszonych w Polskim Związku Karate.

• monter reklam
• operator CNC i lasera tnącego

Dołącz do naszej ekipy!

Tel: 533642303
michal.szczepanski@printmedia24.pl

OFERUJEMY:
• Stałe zatrudnienie, stałą pensję i premię
• Pracę w Celestynowie, czasem wyjazdy

REKLAMA

Na Mistrzostwach Polski Junio-
rów Młodszych (14-15 lat) Ka-
rate Kyokushin, Klub Sportów 
Walki Bushi zdobył  pierwsze 
miejsce w klasyfikacji drużyno-
wej. 
O tym wspaniałym wyniku zde-
cydowało złoto zdobyte przez 
Antoniego Sawkę (kat. juniorów 
młodszych do  50 kg) i srebrne 
medale zdobyte prez Natalię Du-
dek (kat. juniorek młodszych do 
55 kg) i Jana Lewona (kat. junio-
rów młodszych do  50 kg).
Zarówno Antoni Sawka jak i Jan 
Lewon stoczyli po 3 walki eli-
minując po drodze wszystkich 
konkurentów z innych klubów 
aby w finale spotkać się ze sobą, 
gdzie ostateczni lepszy okazał 
się Sawka.
Wyjątkowo liczna okazała się 
kategoria Natalii Dudek, która 
wstecznie stoczyła aż piec walk 
większość wygrywając przed 

czasem i przegrywając dopiero 
w finale.
W Mistrzostwach Młodzików 
KSW Bushi reprezentował tak-
że Aleks Wadych (kat. juniorów 
młodszych do  55 kg), który po 
zwycięstwie w pieszej walce, 
przegrał następną i nie wszedł 
do strefy medalowej.
W Mistrzostwach Seniorów 
Open KSW Bushi reprezento-
wał Szymon Olpiński, który po 
nieco kontrowersyjnej decyzji 
sędziów przez wskazanie prze-
grał w dogrywce z Grzegorzem 
Kędzierskim z Wrocławia i nie 
wszedł do strefy medalowej.
W roli sędziego wystąpiła sen-
sei Agnieszka Winek a zawodni-
kom sekundowali shihan Paweł 
Juszczyk i senpai Andrzej Dudek 
i Oskar Gębala oraz rodzice.

PJ
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IŁukasz Maziewski,
Grzegorz Małecki

W cieniu.
Kulisy wywiadu III RP

W cieniu to pasjonująca opowieść o 
najtajniejszej z polskich służb specjal-
nych. Agencja Wywiadu, powołana 
do życia 19 lat temu po rozwiązaniu 
Urzędu Ochrony Państwa, otoczona 
jest nimbem elitarności i tajemniczo-
ści. O działaniach oficerów wywiadu 
RP wiadomo niewiele, choć odpowia-
dają za bezpieczeństwo wszystkich 
obywateli. Mimo że opinia publiczna 
bardzo rzadko poznaje nazwiska ofi-
cerów i kulisy ich pracy, warto pod-
kreślić ich zasługi i choć trochę przy-
bliżyć nam ich świat.
Pułkownik Grzegorz Małecki, do nie-
dawna stojący na czele Agencji Wy-
wiadu, w rozmowie z dziennikarzem 
Łukaszem Maziewskim opowiada o 
sekretach i realiach tej niebezpiecznej 
służby.
To słodko-gorzkie spojrzenie na świat 
polskiej polityki drugiej dekady XXI 
w. i relacja z pierwszej ręki o tym, co 
dzieje się w cieniu, w ciszy, gdzie nie 
ma miejsca dla Jamesów Bondów...
W SŁUŻBACH SPECJALNYCH NIC NIE 
JEST TAKIE, JAK SIĘ WYDAJE.
Nieczęsto szef służby ujawnia politycz-
ne uwarunkowania działalności służb 
specjalnych. Mimo że nie podzielam 
niektórych poglądów, ocen i opinii 
pana pułkownika Grzegorza Małeckie-
go, to z większością z nich się zgadzam. 
WARTO PRZECZYTAĆ.
GEN. MAREK DUKACZEWSKI, Były 
szef Wojskowych Służb Informacyj-
nych

Katarzyna Bonda
Balwierz

Wraz z ostatnią kroplą, która wy-
płynęła z żyły dziecka, narodził 
się ON. Balwierz z Narwi.
Z ciała martwego Tymka upusz-
czono krew, w pobliżu torów 
snajper położył trupem księdza 
Donata. Kto to zrobił? Hubert 
Meyer szuka odpowiedzi. Po bójce 
z Kołomyjskim psycholog śled-
czy zaszywa się w leśnej głuszy 
na Podlasiu, w chacie Domana w 
Narwi. Szuka spokoju, ale los nie 
da mu tej szansy. Okolicą wstrząsa 

Rafał A. Ziemkiewicz
Strollowana rewolucja

Wychowany w wierze, że Zachód 
to ostoja wolności i demokracji, 
w najbardziej pijanym widzie nie 
wyobraziłbym sobie, że ledwie 
trzydzieści lat po tym, jak komuni-
styczna zaraza haniebnie wygasła 
w swym kacapskim mateczniku, 
opanuje ona umysły Zachodu – 
„wolnego świata”, jak nazywało się 
go za moich czasów.
Nie sztuka czuć, że świat się psuje 
czy wariuje, nie sztuka zauważyć, 
że nadchodzi koniec świata, sztuka 
ten koniec świata przeżyć, zrozu-
mieć i w świecie kolejnym znaleźć 
to, co będzie dobre, co da się wyko-
rzystać i co trzeba rozwijać.
W zalewie informacji o rewolucyj-
nych zmianach, pandemicznych 
restrykcjach, politycznych prze-
wrotach, ulicznych zamieszkach, 
obalaniu pomników i stawianiu 
nowych, potępianiu tego, co do 
niedawna było święte i uznawaniu 
za świętości tego, co do niedawna 
otaczano pogardą albo lekceważe-
niem – ustalić, co jest skutkiem, a 
co przyczyną. Rewolucji, udanych 
i nie, mieliśmy w dziejach jeszcze 
więcej, niż końców świata. Wyda-
je się więc, że z takim materiałem 
porównawczym intelektualiści 
powinni tę dzisiejszą rozebrać na 
czynniki pierwsze i objaśnić bez 
żadnego problemu, błyskawicznie. 
A jednak jakoś nie potrafią.
Może dlatego, że tym razem mamy 
do czynienia z rewolucją, mimo 
wszelkich pozorów, zupełnie inną, 
bezprecedensową.
Strollowaną.

John Grisham
Czas łaski.

Cykl Jake Brigance
Porywający dramat sądowy, w któ-
rym emocje sięgają zenitu. Spra-
wiedliwość i prawo to nie zawsze 
to samo. W żadnej z książek Johna 
Grishama nie widać tego tak wy-
raźnie jak w czasie łaski. Miasteczko 

Daphne du Maurier
Moja kuzynka Rachela

Opowieść, w której prawda ukry-
ta jest między słowami. Pełna 
tajemnic kobieta, która z pew-
nością ma coś na sumieniu… Ale 
czy tak wiele, jak chcieliby tego 
niektórzy?
Kornwalia, XIX wiek. Osieroco-
ny w dzieciństwie Filip Ashley 
zostaje przygarnięty przez star-
szego kuzyna, Ambrożego, który 
ustanawia go swoim dziedzicem. 
Ekscentryczny właściciel ziemski 
od zawsze wiódł samotnicze ży-
cie i rzadko przekraczał granice 
swej posiadłości. Słabe zdrowie 
zmusza go jednak do kilkumie-
sięcznego wyjazdu na południe 
Europy. I tam zachodzą w nim 
przedziwne zmiany – a przynaj-
mniej tak wydaje się Filipowi, 
który dostaje od opiekuna coraz 
bardziej niepokojące listy. Wy-
daje się, że Ambroży popada w 
obłęd. I choć zawsze był przeciw-
nikiem kobiet, po zaledwie kilku 
miesiącach znajomości bierze 
ślub z daleką kuzynką, Rache-
lą. Niedługo po tym wydarzeniu 
do Filipa dociera wiadomość o 
śmierci Ambrożego. A wkrótce u 
bram ich rodowej posiadłości po-
jawia się wdowa po kuzynie. Po 
co przybyła? Czy po prostu gna-
na żalem po stracie ukochanego 
męża? A może wie coś więcej o 
podejrzanych okolicznościach 
jego śmierci, może nawet macza-
ła w niej palce? W głowie Filipa 
mnożą się pytania. Lecz choćby 
chciał darzyć kuzynkę Rachelę 
nienawiścią, nie może oprzeć się 
jej urokowi, który wyzwala w nim 
uczucia, jakich do tej pory nie do-
świadczył…

Książki poleca
właśnie seria krwawych zbrodni. 
W środku lasu, w kapliczce świę-
tego Huberta – niczym złożone w 
ofierze – leży ciało kilkuletniego 
Tymka, syna miejscowej femme 
fatale. W tym samym czasie od 
strzału snajpera ginie ksiądz Do-
nat Giza, zapalony myśliwy, pro-
minentny członek koła łowieckie-
go. Potem dochodzi do kolejnych 
morderstw…
Doświadczony profiler postana-
wia włączyć się w działania miej-
scowych śledczych. Zadanie nie 
jest łatwe, bo lokalna społeczność 
ma swoje tajemnice, mroczne se-
krety, niejasne powiązania i in-
teresy. I pilnie strzeże ich przed 
obcymi!
Czy Meyerowi uda się rozwikłać 
zagadkę tajemniczych zbrodni? 
Kim jest morderca i co go łączy z 
miejscowymi notablami?

Mike Omer
Pajęcza sieć

Niezwykły thriller autora świato-
wego bestsellera „Umysł zabójcy”.
Nie każda śmierć przychodzi bez 
ostrzeżenia…
Na ulicach grasuje zabójca. Śledzi 
i atakuje na pozór przypadkowe 
młode kobiety, zawsze jednak je 
uprzedza. Jedną z jego ofiar jest 
dwudziestoletnia Kendele Byers, 
brutalnie zamordowana i pocho-
wana w płytkim grobie.
W przeszłości doświadczała 
przemocy, a zawodowo zaspo-
kajała perwersyjne zachcianki 
klientów, więc lista podejrzanych 
z każdym dniem się wydłuża. Kie-
dy po czasie ginie kolejna młoda 
kobieta, śledczy Mitchell Lonnie 
zdaje sobie sprawę, że zabójstwa 
są ze sobą powiązane.
Obie ofiary na kilka minut przed 
śmiercią dostały wskazówkę, w 
jaki sposób zginą. Mitchell i jego 
wspólnik muszą dopaść seryjne-

Leszek Herman
Krzyż Pański

Dwa stare kufry z tajemniczym 
dopiskiem „IIWW 45–47 PO-
LAND”, znalezione przypadkiem 
w piwnicy brytyjskiego Archiwum 
Narodowego, zapoczątkują śledz-
two, które obejmie pół Europy.
Co kryje się w ich wnętrzu?
George O’Malley, pracownik Ar-
chiwum Narodowego Wielkiej 
Brytanii, odlicza miesiące do 
emerytury. Wie już jednak, że 
ostatnie tygodnie w pracy będą 
bardzo intensywne. Jego przeło-
żeni oczekują, że jeszcze przed 
odejściem rozpocznie inwenta-
ryzację dokumentów pochodzą-
cych z pierwszych lat po drugiej 
wojnie światowej.
Wśród regałów pełnych starych 
faktur i nikomu niepotrzebnych 
papierzysk znajduje tajemnicze 
kufry należące do Billa Bentinc-
ka, ambasadora Jej Królewskiej 
Mości Polsce w latach 1945–
1947. Ich zawartość prowokuje 
mnóstwo pytań, na które nie ma 
jednak odpowiedzi. W kufrach 
znajdują się przede wszystkim 
oprawione w skórę księgi i teki 
pełne dokumentów. 
O’Malley szybko orientuje się, 
że ma do czynienia z rodzinnym 
archiwum, którego ostatnią 
właścicielką była hrabina Elż-
bieta Radecka-Mikuliczowa. Jej 
spadkobierczynią jest mieszka-
jąca w podszczecińskim Dale-
wie Anna Fleming.
Ona i jej wnuczka Karen próbują 
odszyfrować tajemniczy testa-
ment hrabiny.
Gdzie znajduje się trzecia skrzy-
nia, zaginiona, ale wspomniana 
w testamencie?
Czy potomkom hrabiny uda się 
odnaleźć skarb z czasów Na-
poleona? I kim są tajemniczy 
ludzie także biorący udział w 
wyścigu po spadek?
W walce o zaginioną fortunę 
będą gotowi posunąć się do 
ostateczności...
Od Francji przez Szczecin aż po 
Kresy Wschodnie – śledztwo, 
które prowadzą spadkobiercy 
hrabiny Radeckiej-Mikuliczo-
wej, obejmie pół kontynentu i 
kilkaset lat europejskiej historii.

Clanton w stanie Missisipi znów jest 
podzielone, a adwokat Jake Brigan-
ce – znany z powieści i filmu „Czas 
zabijania” – ponownie znajduje się 
w centrum wydarzeń. W Clanton 
do zabójstw dochodzi raz na kilka-
dziesiąt lat. Nic więc dziwnego, że 
takie wydarzenie elektryzuje spo-
łeczność całego hrabstwa. Zwłasz-
cza gdy ginie prominentny biały, 
znany w okolicy zastępca szeryfa 
Stuart Kofer. Sprawcą jest syn jego 
kochanki, szesnastoletni Drew 
Gamble. Wobec zacietrzewienia 
części mieszkańców miasteczka 
szanse chłopaka na to, że uniknie 
kary śmierci, są nikłe. Chyba że 
jego obroną zajmie się Jake Bri-
gance, który już raz dokonał nie-
możliwego: doprowadził do uzna-
nia za niewinnego czarnoskórego 
mężczyzny oskarżonego o zabicie 
oprawców jego córki. Jake nie ma 
ochoty bronić Drew Gamble’a, ale 
jeśli on się tego nie podejmie, to 
kto? Kiedy uważnie przygląda się 
sprawie, dostrzega jej drugie dno. 
I jak przed laty ryzykuje własną 
karierę, bezpieczeństwo finanso-
we i życie swojej rodziny, by obro-
nić chłopca przed końcem, którzy 
wszyscy mu wieszczą – komorą 
gazową.
Grisham powraca do miejsca, które 
jest mu najbliższe. W tej powieści 
zachwyca wszystko: od dramaty-
zmu scen na sali sądowej po szcze-
góły, które stwarzają atmosferę 
Południa.
„The New York Times”

go, psychopatycznego mordercę, 
nim zginą kolejne niewinne ko-
biety.
Ale kiedy w śledztwo angażuje się 
siostra Mitchella, ten zaczyna się 
gubić.
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O G Ł O S Z E N I A  D R O B N E

Wykreślanka

Horoskop
Baran 21.03–19.04
Twoje starania zostana docenione, ale to nie znaczy, że na tym koniec. 
Związek wymaga stałej pielęgnacji i jeśli tego nie dopilnujesz, konse-
kwencje mogą być dość "interesujące". Swoich działań na polu osobi-
stym nie traktuj jako obowiązek, ale jako przyjemność dla obu stron.

Byk 20.04–22.05

Bliźnięta 23.05–21.06

Rak 22.06–22.07

Lew 23.07–23.08

Panna 24.08–22.09

Waga 23.09–22.10

Skorpion 23.10–21.11

Strzelec 22.11–21.12

Koziorożec 22.12–19.01

Wodnik 20.01–18.02

Ryby 19.02–20.03

Niby za oknem jesień, a w sercu i na zewnątrz - wiosna. Ten radosny 
nastrój udzieli się teoim znajomym i współpracownikom, co zaowo-
cuje wieloma miłymi chwilami i sukcesami zawodowymi.

Jeśli rozpiera cię energia - tozejrzyj się wokół siebie, bo może kilka 
rzeczy wymaga drobnych poprawek lub całkiem poważnych na-
praw. Całe zczęście w sferze osobistej obędzie się bez remontów.

Nawet największy odludek potrzebuje czasem towarzystwa. Dlate-
go jeśli ktoś cię zaprosi na kawę czy imprezę - nie odmawiaj. Może 
na początku będziez czuć się nieswojo, ale przekonasz się, że ota-
czają cię interesujące i wartościowe osoby.

Nigdy nie jest za późno, by uczyć sie czegoś nowego. Obojętnie, czy 
to będzie kurs szydełkowania, czy nowe technologie ułatwiające 
pracę. Przy odrobinie wytrwałości świetnie poradzisz sobie z każdym  
zadaniem.

Ucz się słuchać innych, to klucz do zrozumienia i lepszego odbiera-
nia ciebie przez otoczenie. Twoje zaangażowanie w z pozoru nawet 
błahą rozmowę będzie docenione i zyskasz naprawdę bardzo wiele.

Czas odpoczynku nieubłaganie zbliża się do końca, dlatego wyko-
rzystaj dobrze ostatnie wolne chwile. Niedługo trzeba będzie wrócić 
do odłożonych zadań i obowiązkuw, warto więc zgromadzić zapas 
energii.

Spełniając "życzenia" innych zapominasz o sobie? Przerwij ten łańcuch, 
na którym jesteś więziony, a odżyjesz. Zaplanuj kilka dni wolnego, albo 
dłuższy wyjazd. Nie przejmuj się złymi słowami nieżyczliwych, bo i oni 
nie przejmują się twoim dobrem.

Gdy powiedziało się "a"... Więcej konsekwencji w działaniu! Zmia-
ny same nie przyjdą, trzeba im pomóc. Choć na rezultaty swoich 
działań będzie trzeba jeszcze poczekać, to przejdą twoje naj-
śmiejlsze oczekiwania.

Nieoczekiwana wizyta może wiele zmienić w twoim życiu, choć nie 
w taki sposób, jak można by oczekiwać. Zmiany nie są złe, ale do tych 
będziesz kompletnie nieprzygotowany. Przyda się pełna mobilizacja.

Czy obecna praca zacznie sprawiać ci przyjemność? Tak, ale będzie 
to wymagać nieco innego podejścia z twojej strony. A jeżeli się nie 
uda - może warto zacząć rozglądać się za inną?

Zadbaj o kondycję emocjonalną - wybitnie pomoże w tym spacer, kino 
lub wizyta w salonie urody. Najlepiej w towarzysstwie. Relaks pomoże 
inaczej spojrzeć na sprawy, które nie dają ci spokoju.

Zwycięzców poprzednej wykreślanki - Piotra Spiskiego, Magdę Grzelak oraz Roberta Chacińskiego zapraszamy 
do naszej redakcji po odbiór książek.

Wykreślanka MATEMATYCZNA - w końcu rok szkolny i akademicki już się zaczęły :)
Rozwiązania wysyłajcie na adres redakcji, wśród poprawnych odpowiedzi rozlosujemy 
nagrody!

Zatrudnimy grafika!
• grafika użytkowa

• skład druku
• pakiet Adobe i Corel

CV i portfolio: 
celestynow@printmedia24.pl

budowlana, Media: woda, prąd, kana-
lizacja, brak MPZP Cena 215.000zł, 
Tel.: 503 301 559 Citihome Nieru-
chomości,

Wola Ducka, 1500 m2, zielona, 
cicha okolica, budowlana, prąd, 
Cena 150.000 zł, Tel.: 790 740 210 
Citihome Nieruchomości

DOM
Otwock, Mlądz, 113 m2, działka 
3617 m2, 3 pokoje, kuchnia, łazienka, 
gotowy do wprowadzenia, dostęp do 
rzeki, Cena 599.000 zł, Tel.: 516 085 
587 Citihome Nieruchomości

Wiązowna, 300 m2 działka 1275 m2, 
3 sypialnie na górze, na dole prze-
stronny salon z kuchnią i jadalnią, 
Cena 1.290.000 zł, Tel.: 790 740 210 
Citihome Nieruchomości

WYNAJEM 
Otwock, Karczewska, 50m2, 2 osob-
ne pokoje, widna kuchnia, piwnica, 
2 piętro, po remoncie, z meblami 
lub bez, czynsz 1.900zł + prąd i gaz, 
Tel.: 503 301 559 Citihome Nieru-

MIESZKANIE
Otwock, ul. Hallera, 79,56m2, 6 pię-
tro, 3 pok., 30m2 taras, piękny widok 
na panoramę Otwocka, winda, miej-
sce postojowe i komórka lokatorska, 
Cena 699.000 zł, Tel: 513 401 901 
Citihome Nieruchomości

LOKAL
Otwock, ul. Narutowicza, budynek 
handlowo-usługowy, 60m2, dwa 
wejścia, witryny, miejsca parkingowe 
przed lokalem, możliwość rozbudo-
wy, Cena 189.000 zł, Tel: 790-740-
210 Citihome Nieruchomości

DZIAŁKA
Sobienie Biskupie, piękna działka 
rekreacyjna  1050m2, media: prąd i 
woda, Cena 59.000 zł, Tel.: 790 740 
210 Citihome Nieruchomości

Otwock, 1520 m2, ul. Chrobrego, 
Budowlana, MPZT, wszystkie media, 
Cena 685.000 zł, Tel.: 516 085 587 
Citihome Nieruchomości

Wólka Mlądzka, 713m2, prostokąt, 

chomości
Otwock, Zamenhofa, 62m2, winda , 
w pełni wyposażone, 2000 + czynsz 
+ media, Tel.:790 740 210 Citihome 
Nieruchomości

Otwock, Krucza, 30 m2, mieszkanie 
po remoncie, w pełni wyposażone, 
czynsz 1500 zł, Tel.: 507 847 874 
Citihome Nieruchomości
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